
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 14. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 42
I svaret på REU alm. del - spørgsmål nr. 621 (2020-21) bekræfter ministeren, at ”prak-
sis for meddelelse af tilladelse til lyddæmpere i hovedreglen er, at der ikke udstedes 
særskilte tilladelser for genstande, som i forvejen er dækket af en anden våbentilladelse”, 
men at dette, i modsætning til udsagn fra Danmarks Jægerforbund og Danmarks Våben-
handlerforening, ikke vil give danske jægere problemer ved den svenske grænse, da de 
svenske toldekspeditioner angiveligt har ændret praksis på baggrund af en henvendelse 
fra Rigspolitiet i løbet af efteråret 2020. I følge en artikel af Danmarks Jægerforbund, 
Svensk politi: ”Dansk lov gælder ikke i Sverige”, af 17. september 2021, er svensk politi 
dog stadig af den opfattelse, at de mere end 15.000 danske jægere, der årligt tager 
til Sverige, skal vise særskilt tilladelse til lyddæmper. Hvordan vil ministeren løse dette 
problem?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Morten Dahlin
formand
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